
Er zijn geen signalen waaruit blijkt
dat dit tot regionale verschillen zal
leiden.

De vraag over de vrijstellings-
regeling voor leerlingen is al eerder
aan de orde gesteld. Ouders zullen
geı̈nformeerd worden. Dat geldt met
name voor bijzondere scholen
waarvoor een gang naar de
bestuurlijke rechter mogelijk is. Er zal
gezorgd worden voor goede
voorlichting aan ouders en leerlin-
gen.

Bij dit onderwerp lijkt bijna niet te
ontkomen aan een bepaalde scherpte
in het debat. Ik veronderstel dat er
nu echt consensus bestaat over het
feit dat de inspectie heeft geconsta-
teerd dat de basisvorming overladen
en versnipperd is, te weinig ruimte
biedt aan scholen en te weinig
aandacht heeft voor doorlopende
leerlijnen. Dat geldt zeker voor het
vmbo. Voor de aanpassing van
scholen is het nodig de uitvoerbaar-
heid te bekrachtigen met wetgeving
en de inspectie de rol te geven, de
basisvorming handhaafbaar te
maken.

Over deze punten neemt geen
enkele partij in het parlement een
ander standpunt in dan de inspectie
ons heeft voorgelegd. De haast die
wij hebben om dit te regelen, is een
kwestie die ons allen raakt. Er is geld
nodig om de noodzakelijke differen-
tiatie te verwezenlijken zodat scholen
pedagogisch en didactisch de ruimte
krijgt om die schoolontwikkeling
zodanig door te zetten dat zij
kwaliteit kunnen leveren. De heer
Slob heeft daarop al eerder gewezen.
Voldoende financiële middelen zijn
zeer noodzakelijke voorwaarden om
de kwalitatieve omslag op het terrein
van de didactiek tot stand te
brengen. De inspectie heeft dat
nadrukkelijk geconstateerd. In de
discussie met het veld is over al deze
maatregelen overeenstemming
bereikt, behoudens over de
klassenverkleining van 32 naar 30.
De keuze is tussen die maatregel of
voldoende financiën. Wij hebben
daar inmiddels over onderhandeld in
het kabinet. Daarna zullen wij
onderhandelen met de organisaties
om ook dat onderdeel op een goede
wijze gestalte te geven, zodat ruimte
voor de schoolontwikkeling ontstaat.

Ik wil het debat beëindigen door
erop te wijzen dat de inspectie heeft
aangegeven dat de kwaliteit van het
voortgezet onderwijs goed is. Er kan
heel veel verbeterd worden in de
didactiek. Het beeld echter dat wij de

situatie van de afgelopen jaren niet
voor onze verantwoording kunnen
nemen, doet geen recht aan wat er
in de scholen is gedaan. Iedere partij
heeft daaraan op haar eigen wijze
bijgedragen. Geen enkele partij heeft
haar handen afgetrokken van de
basisvorming. Als dat beeld ook nog
een rol speelt in de discussie in het
najaar, met name over de wijze
waarop je wel of niet kunt komen tot
een juist besluitvorming, dan spijt
mij dat. Het is immers ons aller doel
dat de 12- tot 15-jarigen onderwijs
krijgen aangeboden in een onder-
wijsstelsel waarin aan alle talenten
van ieder kind recht wordt gedaan.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande woensdag te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 18.55 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Aanpassing van Boek 3 en Boek 6
van het Burgerlijk Wetboek, de
Telecommunicatiewet en de Wet op
de economische delicten inzake
elektronische handtekeningen ter
uitvoering van richtlijn nr. 1999/93/EG
van het Europees Parlement en de
Raad van de Europese Unie van 13
december 1999 betreffende een
gemeenschappelijk kader voor
elektronische handtekeningen (Pb EG
L 13) (Wet elektronische handteke-
ningen) (27743).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
het verslag van de Algemene Raad
van 14 en 15 mei 2001 (21501-02, nr.
385);

twee, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van een reactie op
het evaluatie- en prioriteitenrapport
van VNO-NCW inzake de voltooiing
van de interne markt d.d. 12 februari

2001 (21501-01, 21501-15 en
21501-25, nr. 155);
een, over de ervaringen met het
Institut Français, Goethe Institut, en
het Nederlands-Vlaams Huis
(27400-V, nr. 75);

twee, van de minister van Justitie,
te weten:
een, over de verbetering van de
opsporing van vermiste personen
(27400-VI, nr. 64);
een, over capaciteit recherche-
onderwijs (27400-VII, nr. 50);

een, van de staatssecretaris van
Defensie, over gebruiksvergunningen
(27400-X, nr. 40);

een, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, ten geleide van het
accountantsrapport inzake het project
Betuweroute (22589, nr. 182);

een, van de ministers van Verkeer
en Waterstaat en van Financiën, ten
geleide van aanvullende informatie
betreffende privatisering NV
Luchthaven Schiphol (25435, nr. 6);

een, van de minister van
Economische Zaken en de staatsse-
cretaris van Buitenlandse Zaken, ten
geleide van de geannoteerde agenda
van de Interne Markt-, Consumenten-
en Toerismeraad van 30 en 31 mei
2001 (21501-01, 21501-15 en
21501-25, nr. 154);

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van het antwoord op
een vraag van het lid Dittrich gesteld
tijdens het wetgevingsoverleg op 23
april 2001 inzake het wetsvoorstel tot
wijziging van het Wetboek van
Strafvordering (26983, nr. 13);
een, over de variant ziekte van
Creutzfeldt-Jakob (27400-XVI, nr. 83).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. een brief van het lid Depla c.s., ten
geleide van het voorstel van wet van
de leden Depla, Ravestein, Van
Wijmen, Duivesteijn en Biesheuvel
tot wijziging van onder andere de
artikelen 10 en 26 van de Wet
voorkeursrecht gemeenten in
verband met het tegengaan van de
ontwijking van het voorkeursrecht
van gemeenten bij de verwerving
van onroerende zaken (27750).

Dit stuk is al gedrukt en rondgedeeld
en voor advies naar de Raad van
State gezonden;

4. de volgende brieven:
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een, van staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, inzake
activiteiten van de stichting Habitat
Platform in het kader van de
implementatie van de Habitat
Agenda;

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
inzake Veiligheid biologische
producten.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken.
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